

ធម្មទេសនារបស់លោកអភិបាលអូលីវីយេ
អភិបូជាបិទមហាសន្តិបាតយុវជននៅបាត់ដំបង
ថ្ងៃទី១៦ ខែកញ្ញា ឆ្នាំ២០១៨
បើអ្នកណាចង់មកតាមក្រោយខ្ញុំ ត្រូវលះបង់ខ្លួនឯងពេល

អត្ថបទទី១៖ អស ៥០,៥-៩ក
អត្ថបទទី២៖ យក ២,១៤-១៨
ដំណឹងល្អ៖ មក ៨,២៧-៣៥

បងប្អូនជាទីស្រឡាញ់!

នៅក្នុងបីថ្ងៃកន្លងមក យើងបាននិយាយយ៉ាងច្រើនអំពីសេចក្តីស្រឡាញ់ អំពីរឿងស្នេហា ការលើកទឹកចិត្តគ្នាទៅវិញទៅមក សេចក្តីស្រឡាញ់រវាងប្តីប្រពន្ធនឹងកូន ស្នេហារវាងយុវជននឹង យុវនារីក្នុងគោលបំណងបង្កើតគ្រួសារនៅថ្ងៃអនាគត។ ថ្ងៃនេះ យើងនិយាយអំពីរឿងមហាសេ ហ្គា រឿងមហាស្រឡាញ់ ប្រហែលបីថ្ងៃកន្លងមកនេះយើងឥតសូរបានស្តាប់ ឥតសូរបានចាប់អារ ម្មណ៍។ មនុស្សយើង រស់នៅនៅក្នុងរឿងស្នេហារួមជាមួយព្រះជាម្ចាស់ ពីកំណើតពិភពលោកព្រះ ជាម្ចាស់ បានបង្កើតរឿងស្នេហានៅក្នុងសេចក្តីស្រឡាញ់យ៉ាងពិសេស រវាងព្រះអង្គនឹងមនុស្ស យើង។ ពីថ្ងៃដែលព្រះជាម្ចាស់បានបង្កើតមនុស្សជាបុរសជាស្ត្រី ដើម្បីឲ្យគេមានសុភមង្គល និង សេចក្តីសុខសាន្តយ៉ាងពិតប្រាកដ។ ព្រះអង្គ បានបង្ហាញសេចក្តីស្រឡាញ់រហូត ដើម្បីឲ្យយើង យល់យ៉ាងច្បាស់ថា សេចក្តីស្រឡាញ់ជាអ្វី? ប៉ុន្មានដងប៉ុន្មានសារ ព្រះជាម្ចាស់បានពិបាកចិត្ត បានយំ នៅពេលអាដាំនិងអេវ៉ា មិនស្តាប់ព្រះបន្ទូលព្រះអង្គ គេបានញុំាផ្លែឈើដែលព្រះជាម្ចាស់ ហាមមិនឲ្យញុំា នៅពេលកាអ៊ីននិងអេបិល មានចិត្តច្រណែនរហូតដល់សម្លាប់បងប្អូនឯង។ នៅ ក្នុងសម្ពន្ធមេត្រីចាស់ ទោះបីព្រះជាម្ចាស់ខិតខំសង្គ្រោះគេ ដើម្បីបង្ហាញសេចក្តីស្រឡាញ់ពិតៗ ដល់មនុស្សលោក នៅពេលលោកម៉ូសេបានយកប្រជាជនចេញពីប្រទេសអេហ្ស៊ីប មិនដល់មួយ ឆ្នាំផងគេបានរៀបចំធ្វើគោមាស ដោយប្រមាថព្រះជាម្ចាស់។ ពេលយើងឃើញប្រវត្តិសាស្ត្រនៃ ពិភពលោក ឃើញប្រវត្តិសាស្ត្រនៃការសង្គ្រោះ ជីវិតជាមួយមនុស្សនិងព្រះជាម្ចាស់សុទ្ធតែជា រឿងដែលណែនាំឲ្យព្រះជាម្ចាស់ពិបាកចិត្ត។

ប៉ុន្តែ យើងឃើញរបៀបដែលព្រះជាម្ចាស់ មានព្រះហឫទ័យស្មោះត្រង់ជានិច្ចចំពោះ មនុស្សយើង រហូតដល់ព្រះជាម្ចាស់ដែលស្រឡាញ់យើងយ៉ាងខ្លាំងណាស់ បានចាត់ព្រះយេស៊ូ ដែលជាព្រះបុត្រាជាទីស្រឡាញ់របស់ព្រះអង្គឲ្យយាងមក ដើម្បីណែនាំឲ្យយើងទាំងអស់មាន ជីវិត និងជាពិសេសដើម្បីចង់សម្ពន្ធមេត្រី ដែលស្ថិតស្ថេរអស់កល្បជានិច្ចរួមជាមួយព្រះជាម្ចាស់ នឹងយើង។ ដូច្នេះ នៅពេលយើងនិយាយអំពីស្នេហា នៅពេលយើងនិយាយអំពីសេចក្តីស្រឡាញ់ ឲ្យយើងសម្លឹងមើលរបៀបដែលព្រះជាម្ចាស់ស្រឡាញ់មនុស្ស របៀបដែលព្រះជាម្ចាស់បាន

ជ្រើសរើសមនុស្សយើងដែលជាមនុស្សទន់ខ្សោយ និងរបៀបដែលព្រះជាម្ចាស់មានព្រះហឫទ័យ
ប្រណីសន្តោសជានិច្ច ដើម្បីណែនាំឲ្យយើងធ្វើដំណើរពីមួយថ្ងៃទៅមួយថ្ងៃឲ្យយើងពោរពេញ
ដោយជីវិតយ៉ាងពិតប្រាកដ។

ថ្ងៃនេះ ព្រះយេស៊ូចេញទៅតាមភូមិនានាក្នុងក្រុងបាត់ដំបង នៅពេលព្រះយេស៊ូយាងចូល
នៅក្នុងពេទ្យយាយដី ព្រះអង្គមានព្រះបន្ទូលសួរដល់លោកអភិបាល លោកបូជាចារ្យ បងប្រុស
ស្រីថា **“តើមនុស្សទាំងឡាយថាខ្ញុំជានរណា?”** នេះជាព្រះបន្ទូលដែលព្រះយេស៊ូមានសម្រាប់យើង
ថ្ងៃនេះ។ ប្រហែលគាត់ឆ្លើយថា ព្រះយេស៊ូជាមិត្ត ព្រះយេស៊ូជាគំរូដែលដឹកនាំយុវជនយើង ព្រះ
យេស៊ូជាកម្លាំងមួយយ៉ាងពិសេស។ ព្រះយេស៊ូ ក៏មានព្រះបន្ទូលដល់យុវជនយុវនារីទូទាំង
ប្រទេសកម្ពុជាថា **“ចុះអ្នករាល់គ្នាវិញ តើអ្នករាល់គ្នាថាខ្ញុំជានរណា?”** យើងស្វែងរកអ្វីខ្លះនៅក្នុង
ជីវិតរបស់យើង? ថ្ងៃនេះ ព្រះយេស៊ូដាក់សំណួរដែលសំខាន់បំផុត ហើយយើងមិនអាចឆ្លើយមួយ
ភ្លេចៗបានទេ **“ចុះអ្នករាល់គ្នាវិញ តើអ្នករាល់គ្នាថាខ្ញុំជានរណា?”** នេះជាសំណួរសម្រាប់យើងអស់
មួយជីវិត។ លោកសិលាឆ្លើយបានថា **“លោកជាព្រះគ្រីស្ទ លោកជាព្រះបុត្រារបស់ព្រះជាម្ចាស់”**
លោកសិលាដែលជាតំណាងក្រុមគ្រីស្ទទូតឆ្លើយបាន ប៉ុន្តែប្រជាជនដែលបានដើរតាមព្រះយេស៊ូ
ពីយូរមកហើយ ឃើញការអស្ចារ្យជាច្រើនដែលព្រះអង្គបានសម្តែង ប៉ុន្តែគេមិនអាចឆ្លើយនឹង
សំណួរនេះបាន។ សម្រាប់យើងតើព្រះយេស៊ូជានរណា? ចម្លើយតាមចំណេះដឹងដែលយើងបាន
រៀនក្នុងឯកសារ តាមការស្តាប់ពីអ្នកដទៃយើងអាចឆ្លើយបាន ប៉ុន្តែចម្លើយដែលចេញពីជំនឿ
របស់យើងនេះជាចម្លើយមួយដែលត្រូវការពេលច្រើន ដើម្បីឆ្លើយទៅព្រះយេស៊ូផ្ទាល់។

ក្នុងអត្ថបទទីមួយថា **“ព្រះជាម្ចាស់បានប្រៀនប្រដៅខ្ញុំ ឲ្យយកចិត្តទុកដាក់ស្តាប់”** នៅពេល
យើងចង់ធ្វើដំណើរជាមួយព្រះយេស៊ូយ៉ាងពិតប្រាកដ ឲ្យយើងដឹងថារឿងស្នេហារវាងព្រះយេស៊ូ
នឹងយើង រឿងស្នេហារវាងព្រះជាម្ចាស់នឹងមនុស្សលោក មិនមែនជារឿងស្នេហាលេងៗទេ តែជា
រឿងស្នេហាពិតៗដែលចូលយ៉ាងជ្រៅនៅក្នុងជីវិតយើង។ ថ្ងៃនេះ ព្រះយេស៊ូណែនាំឲ្យយើងយក
ចិត្តទុកដាក់ស្តាប់ព្រះសូរសៀងរបស់ព្រះជាម្ចាស់ ដែលមានសម្លេងស្រាលៗបើយើងមិនយកចិត្ត
ទុកដាក់ស្តាប់យើងមិនអាចស្តាប់ឮទេ។ យុវជនអើយ! ព្រះជាម្ចាស់ណែនាំឲ្យយើងយកចិត្ត
ទុកដាក់ មើលឃើញវត្តមានរបស់ព្រះជាម្ចាស់តាមរយៈបងប្អូនឯទៀតៗ ព្រះជាម្ចាស់បានបង្កើត
មនុស្សជាបុរសស្រី ជាតំណាងរបស់ព្រះអង្គលើផែនដីនេះ។ ហេតុនេះហើយ ពេលយើងជួប
មនុស្សម្នាក់ យើងដឹងថានេះជារត្នមានរបស់ព្រះជាម្ចាស់យ៉ាងពិតប្រាកដ។ គ្រប់ពេលវេលាដែល
យើងសួរសុខទុក្ខ គ្រប់ពេលវេលាដែលយើងញញឹមដល់អ្នកដទៃ នៅពេលនោះយើងដឹងថាយើង
កំពុងជួបជាមួយព្រះជាម្ចាស់ផ្ទាល់ ហើយយើងបានបង្កើតទំនាក់ទំនងថែមទៀតជាមួយព្រះជា
ម្ចាស់ ដើម្បីឆ្លើយសំណួរ **ចុះអ្នករាល់គ្នា តើខ្ញុំជានរណា?**

បងប្អូនជាទីស្រឡាញ់!

យើងមើលឃើញព្រះយេស៊ូ តាមរយៈការស្តាប់ព្រះបន្ទូលពីមួយសប្តាហ៍ទៅមួយសប្តាហ៍ យើងរកឃើញព្រះយេស៊ូនៅក្នុងបងប្អូនឯទៀតៗពីមួយថ្ងៃទៅមួយថ្ងៃ ដូច្នោះសូមមើលឃើញអ្វី ដែលមាននៅជុំវិញយើងដើម្បីឃើញវត្តមានរបស់ព្រះជាម្ចាស់ ដើម្បីឃើញរបៀបដែលព្រះជាម្ចាស់កំពុងធ្វើការតាមរយៈអ្នកក្រីក្រ តាមរយៈអ្នកតូចតាច តាមរយៈមនុស្សដែលគ្មានទីពឹង តាមរយៈមនុស្សកំពុងស្រេកទឹក។ យើងអាចឆ្លើយនៅក្នុងជំនឿរបស់យើង យើងមិនអាចឆ្លើយដោយយើងតាមឯកសារ ឬតាមរយៈការព្រួយពីអ្នកដទៃឡើយ ប៉ុន្តែ យើងឆ្លើយតាមជម្រើសនៃដួងចិត្តរបស់យើងដូចលោកសិលា។ ជំនឿ ដែលយើងបានទទួលពីពិធីជ្រមុជទឹក ឲ្យយើងប្រុងប្រយ័ត្នដោយសារ “ប្រសិនបើមានម្នាក់ពោលថា ខ្លួនមានជំនឿ ខ្លួនស្រឡាញ់ព្រះជាម្ចាស់ ជឿថាព្រះយេស៊ូជាព្រះគ្រីស្ទពិតមែន ជាព្រះសង្គ្រោះពិតមែន តែមិនប្រព្រឹត្តអំពើល្អ តើមានប្រយោជន៍អ្វី?” សម្រាប់យុវជនយុវនារី ដែលពោរពេញដោយកម្លាំង ដែលពោរពេញដោយសេចក្តីសង្ឃឹម យើងត្រូវតែស្តាប់នេះ “ជំនឿរបស់ខ្ញុំ សេចក្តីស្រឡាញ់របស់ខ្ញុំ ចម្លើយរបស់ខ្ញុំទៅព្រះយេស៊ូ មិនមែនជាជំនឿ មិនមែនជាសេចក្តីស្រឡាញ់ មិនមែនជាចម្លើយដែលចេញតែពីបបូរមាត់របស់ខ្ញុំទេ ប៉ុន្តែខ្ញុំនឹងប្រព្រឹត្តឲ្យអស់ពីសមត្ថភាពរបស់ខ្ញុំ”។ ខ្ញុំខិតខំបង្កើតសេចក្តីស្រឡាញ់ ខ្ញុំខិតខំបង្ហាញធម៌មេត្តាករុណាអស់ពីដួងចិត្តរបស់ខ្ញុំ ដោយសារជំនឿរបស់ខ្ញុំ។ នៅពេលយើងទៅតាមភូមិរបស់យើង យើងដឹងថានៅក្នុងភូមិរបស់យើង មានវត្តមានរបស់ព្រះយេស៊ូដែលកំពុងសួរដល់យើងទាំងអស់គ្នា ខ្ញុំជានរណា? ព្រះយេស៊ូមានព្រះបន្ទូលថា “លះបង់ខ្លួនឯងចោល ហើយលឺឈើឆ្កាងទៅ និងដើរតាមខ្ញុំចុះ”។ នៅពេលយើងក្លាយជាមនុស្សដែលអាត្មានិយម យើងធ្វើដូចម្តេចដើម្បីណែនាំឲ្យពិភពលោកមានសេចក្តីសុខនិងអំណរសប្បាយពិតៗបាន។

ថ្ងៃនេះ ព្រះយេស៊ូមានព្រះយេស៊ូច្បាស់ណាស់ថា “បើអ្នកណាចង់មកតាមក្រោយខ្ញុំ ត្រូវលះបង់ខ្លួនឯងចោល ត្រូវលឺឈើឆ្កាងរបស់ខ្លួន ហើយមកតាមខ្ញុំចុះ!” នៅពេលនោះយើងរកឃើញសេចក្តីសុខនឹងសុភមង្គល នេះជាត្រីវិស័យដែលព្រះយេស៊ូបានរៀបចំសម្រាប់យើង។ ឲ្យយើងសួរខ្លួនឯងថា តើព្រះយេស៊ូយេស៊ូជានរណាសម្រាប់ខ្ញុំ? ព្រះអង្គឲ្យយើងលះបង់ខ្លួនឯង និងលឺឈើឆ្កាងខ្លួនឯងទៅ នៅពេលនោះយើងរកឃើញសុភមង្គលយ៉ាងពិតប្រាកដ នេះជាគម្រោងការណ៍ដ៏អស្ចារ្យសម្រាប់យុវជនយុវនារីទាំងអស់ សម្រាប់ព្រះសហគមន៍ទាំងមូលនៅក្នុងថ្ងៃនេះ ឲ្យយើងបង្កើតមហាគ្រួសារនៃព្រះសហគមន៍កម្ពុជា ដែលពោរពេញដោយកម្លាំងដើម្បីបង្ហាញថាយើងជាគ្រីស្ទបរិស័ទយើងមានសមត្ថភាពដោយសារព្រះយេស៊ូ ដើម្បីបង្កើតសង្គមថ្មី។ ពាក្យរបស់អ្នកម្តាយតេវេសាថា បើយើងជួយគេមួយរយនាក់មិនបាន ឲ្យយើងជួយម្នាក់ទៅ ដោយជួយអស់ពីសេចក្តីស្រឡាញ់ អស់ពីសមត្ថភាពដោយសម្លឹងមើលព្រះនាងម៉ារីជានិច្ច ដែលជាយុវនារី

ម្នាក់ដែលដាក់ខ្លួន និងបម្រើ ស្រឡាញ់ អធិដ្ឋាន ចូលទុក្ខលំបាក។ ចូរលះបង់ខ្លួនឯងទៅ លីឈើ
ឆ្កាងទៅ និងដើរតាមព្រះយេស៊ូដែលជាជីវិត ដែលជាផ្លូវ និងជាសេចក្តីពិត។ អាម៉ែន។